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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt plaats via teleconferentie. Alle NCad-leden nemen deel. 

Tevens nemen de algemeen secretaris, drie medewerkers en de 

communicatieadviseur van het NCad deel. 

De communicatieadviseur die recent werkzaam is bij het NCad wordt door de 

voorzitter geïntroduceerd, waarna hij zichzelf kort voorstelt.  

 

Mededelingen 

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Monique Janssens geeft aan betrokken te zijn bij de organisatie van het 

dierproevendebat van de universiteit Utrecht dat 8 juni zal plaatsvinden in 

Utrecht. Tevens geeft zij aan vanuit TPI Utrecht betrokken te zijn bij de invulling 

van TPI op WC11. Als lid van de IvD Utrecht heeft zij een gesprek gehad met 

Animal Rights. 

 

Henk Smid geeft aan achterwacht te zijn voor Jeroen Geurtsvoorzitter ZonMw bij 

bovengenoemd debat mocht hij verhinderd zijn.  

 

Voortgang organisatie Harry Blom beraad. 

Een medewerker van het Bureau geeft een nadere toelichting. Het Harry Blom 

Beraad vindt plaats op 15 juni van 15.00 tot 17.00 uur en het thema betreft 

microbioom. De sprekers die vanuit het IvD-Platform waren aangedragen zijn: 

- Maurine Dietz: zij zal iets vertellen over de invloed van seizoenen op het 

gedrag en het microbioomgedrag van vogels (een keer een ander 

proefdier dan muis/rat); 

- Marcel de Zoete: hij zal een presentatie houden over de invloed van 

microbioom op specifieke ziektemodellen zoals bijv. kankermodellen 

- Debby Koonen: zij zal ingaan op de invloed van microbioom op een 

atherosclerose-model. 

De save the date is reeds uitgegaan. Momenteel wordt gewerkt aan de verdere 

uitwerking van de bijeenkomst. 

 

Kennismaking met COREON 

De voorzitter geeft een korte toelichting op de kennismaking die hij samen met 

een medewerker van het Bureau met COREON heeft gehad.  

 

Aanbieding Verkenning aan minister  
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De voorzitter geeft aan dat hij samen met de directeur van ZonMw op woensdag 

19 mei de ‘Verkenning naar de wenselijkheid en haalbaarheid van een Nederlands  

onderzoeksconsortium ter bevordering van dierproefvrije innovaties’ aangeboden 

heeft aan de minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit. In deze 

verkenning wordt aangegeven dat meer coördinatie en investeringen in onderzoek 

zal helpen de transitie naar proefdiervrije innovatie te versnellen. De minister gaf 

daarbij aan dat ook de komende jaren ieders inzet nodig blijft om uiteindelijk 

zoveel als verantwoord is, proefdiervrij te kunnen zijn, en deze verkenning helpt 

daarbij. 

Een belangrijk aspect uit het rapport is het verzoek voor vrijmaken van een 

substantieel bedrag voor de komende tien jaar om dierproefvrije innovatie te 

stimuleren. Zowel de voorzitter van het NCad als de directeur van ZonMw hebben 

het belang van deze financiële ondersteuning benadrukt. De minister heeft hier 

niet afhoudend op gereageerd, alhoewel ze hier geen besluit meer over kan 

nemen. Nader onderzoek of het Groeifonds mogelijkheden biedt, zal verder 

onderzocht worden. De minister bedankte het NCad voor haar inzet in de 

afgelopen periode en met name voor de wijze waarop het NCad de nuance in het 

debat over proefdiergebruik brengt. Ze steunde de oproep tot dialoog naar 

aanleiding van het artikel van het NCad in de Volkskrant en moedigde ons aan dit 

voort te zetten.  

 

VAO Dierproeven 

De algemeen secretaris geeft een terugkoppeling. Er is een aantal moties 

ingediend betreffende het voortbestaan van Syrcle en het belang van het 

uitvoeren van systematic reviews, het OMA beleid waarbij de onderzoeksvraag 

centraal dient te staan en de voortzetting van TPI. Dinsdag zal er over de moties 

worden gestemd. De uitslag zal aan het NCad worden toegezonden. 

 

CoP Kankeronderzoek 

Een medewerker van het Bureau geeft aan dat de CoP inzake kankeronderzoek 

herijking behoeft. Dit kwam naar voren in een halfjaarlijks gesprek met de NVWA. 

Een internationale werkgroep blijkt hier momenteel al mee bezig te zijn en wil 

graag een verkennend gesprek over eventuele samenwerking met het NCad. 

Samen met een NCad-lid zal het Bureau hierover met de werkgroep in gesprek 

gaan. 

 

Vergadering 2 juli 

Naast de sessie die zal plaatsvinden onder leiding van dhr Grin zal er op 2 juli 

tevens gesproken worden over het conceptadvies inzake parallelstudies. De 

algemeen secretaris licht de procedure voor dit advies nader toe. De vergadering 

zal op 2 juli tot 13.00 uur duren. 

 

Stavaza Jaarplan 

De algemeen secretaris geeft een toelichting. Door coronaperikelen hebben er 

enige verschuivingen plaatsgevonden in de planning die inmiddels zijn 

opgevangen. Er wordt externe expertise ingehuurd voor het oppakken van een 

zienswijze. Een aantal NCad-leden zal betrokken worden in het opstellen van de 

taakopdracht voor deze zienswijze waarna er zoals gebruikelijk twee NCad-leden 

als verantwoordelijke zullen optreden. 
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Bijeenkomst met dierenwelzijnsorganisaties 

In de tweede helft van dit jaar zal een bijeenkomst worden georganiseerd met de 

dierenwelzijnsorganisaties uit Nederland die zich inzetten voor proefdieren. De 

agenda voor dat overleg zal in gezamenlijkheid worden vormgeven zodat iedere 

organisatie zich hierin herkent. Het NCad ontvangt van enkele organisaties vragen 

die voor het NCad van belang zijn in het kader van de invulling van het jaarplan 

2022. Deze zaken dienen in gezamenlijkheid met andere ierenwelzijnsorganisaties 

besproken te worden. Het NCad hecht daarom belang aan het organiseren van 

een dergelijke bijeenkomst. Op korte termijn zal daarvoor een datum worden 

vastgesteld waarna een save the date uit kan worden gezet. 

 

 

Verslag CCD-NCad bijeenkomst 

De algemeen secretaris geeft een toelichting. Er staat een aantal punten in het 

verslag die nader door het NCad dient te worden bekeken of ze kunnen worden 

opgepakt in 2021 of in 2022. De invulling van deze onderwerpen zal dan ook aan 

de orde komen. Het betreft translatieproblematiek, het vraagstuk omtrent meer 

dieren met minder ongerief of meer dieren met minder ongerief. Er start een 

aantal adviezen waar e.e.a. wellicht aan kan worden gekoppeld. Met betrekking 

tot het translatievraagstuk zullen twee NCad-leden en een CCD lid zich daarover 

buigen en met een voorstel komen. Dat zal worden afgewacht. Het verslag zal op 

de website worden geplaatst. 

De evaluatie van de CCD is inmiddels openbaar. De algemeen secretaris zal deze 

aan de NCad-leden mailen. In een volgende vergadering met de CCD kan over 

een aantal punten uit de evaluatie van gedachten worden gewisseld.  

 

 

Voorbereiding bijeenkomst met John Grin 

De voorzitter geeft een toelichting op welke wijze deze bijeenkomst kan worden 

ingevuld. De aanleiding is een herbezinning van het NCad-advies over transitie. 

Het doel van de bijeenkomst is om in beeld te krijgen wat dat advies teweeg heeft 

gebracht, wat de huidige situatie is, waar wel en geen beweging is en welke 

ontwikkelingen zichtbaar zijn van de transitie en wat het vervolg kan zijn. 

Het geheel dient vanuit transitie denken te worden benaderd en niet enkel vanuit 

het perspectief van het advies van het NCad over transitie. 

 

 

Actielijst 

CoP zebravissen; de SR loopt enige vertraging op door het opheffen van Syrcle en 

daardoor het wegvallen van de begeleider. Er wordt nog bekeken hoe e.e.a. kan 

worden opgelost. 

Streefbeeld Cardiovasculair: er is een reviewpaper opgesteld en opgestuurd ter 

publicatie. Eind van dit jaar zal het streefbeeld gereed zijn. 

 

Advies Covid-19; er is contact gelegd om een tweede SOE te starten en een beeld 

te krijgen over de status van de consistency-benadering in het SARS-CoV-2 

onderzoek en ontwikkeling (en productie waar relevant) naar vaccins.   

 

Parallelstudies: er zal een eerste concept worden besproken in de volgende NCad-

vergadering. 
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Verslag vorige vergadering 

Het verslag zal met na enige tekstuele wijzigingen worden vastgesteld. 

 

 

W.v.t.t.k. 

- Een medewerker van het Bureau licht toe: TPI zal tijdens WC11 een 

interactieve sessie organiseren bestaande uit een filmpje van alle TPI 

partners en een panel chat. Het NCad wordt gevraagd een bijdrage te leveren 

de vorm van een filmpje over streefbeelden en de tussenrapportage inzake 

Covid-19. Tevens wordt gevraagd om deelname in het panel en vragen op te 

stellen voor een mentimeter.  

Een NCad-lid zal zowel deelnemen aan het panel en meedenken over de 

invulling van de mentimeter. 

 

- Er wordt een vraag gesteld over de samenstelling van de kerngroep van TPI 

i.h.k.v functiewisseling. 

 

- Proefdiervrij vraagt of er een fonds bestaat voor de vervanging van 

dierproeven die gedaan worden voor dieren. Het NCad kent daarvoor geen 

fonds.  


